
 

Број: 05/7-39-1-178-58/20 

Сарајево, 27. 02. 2020. 

 

З А П И С Н И К 

сa 58. сједнице Савјета националних мањина БиХ, 

одржане 25. 02. 2020. 

 

Сједница Савјета националних мањина БиХ почела је у 17 часова. 

Сједницом је предсједавао Андрија Сваток, предсједавајући Савјета националних 

мањина БиХ. 

 

Сједници су присуствовали: Тихомир Кнежичек, Давор Ебнер, Јованка Манзаловић 

Шалака, Велибор Кувач, Драган Марковић, Тодорка Јовановић, Силвија Вујовић, Неџад 

Јусић, Тијана Вучуревић, Марија Грбић, Хакан Варан, Ева Пашић Јухас, Младен 

Радмиловић, Халил Бицај, Јакоб Финци, Дејан Пјотровски и Вјерочка Гајић.  

 

Сједници су, такође, присуствовали: Желимир Лалић, шеф Одсјека за заштиту права и 

сарадњу са националним и другим мањинама, вјерским заједницама и НВО-има, Маја 

Рибар, политичка савјетница у Делегацији ЕУ у БиХ и Канцеларији спрецијалног 

представника ЕУ у БиХ, Дерво Сејдић, један од подносилаца тужбе Европском суду за 

људска права, Аида Крехо, секретар Заједничке комисије за људска права, и Бранислава 

Вигњевић, стручна савјетница у Заједничкој комисији за људска права. 

 

Чланови Савјета националних мањина БиХ су са 17 гласова „за“ и једним гласом „против“ 

усвојили сљедећи 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 

1. Усвајање Записника са 57. сједнице Савјета националних мањина БиХ; 

2. Расправа о предмету Сејдић и Финци против БиХ – генеза случаја, проблеми и 

потенцијална рјешења; 



3. Разматрање активности за покретање инцијатива за измјене и/или допуне 

Изборног закона Босне и Херцеговине - поглавље којим се регулише учешће 

националних мањина у општинским/градским вијећима; 

4. Разматрање активности за покретање иницијативе за измјену закона и других 

правних аката којим се регулише увоз робе из иностранства; 

5. Иницијатива и приједлог за одржавање сједница Савјета у току радног времена 

Парламентарне скупштине БиХ; 

6. Текућа питања: 

a) Информација о извјештајима о раду разматраних на 2. сједници Заједничке 

комисије за људска права Парламентарне скупштине БиХ; 

б)   План посјета Савјета у земљи за 2020. годину; 

ц)  Информација о могућој посјети Румунији; 

д)  Разно. 

 

Ад. 1. Усвајање Записника са 57. сједнице Савјета националних мањина БиХ 

Предсједавајући Савјета националних мањина БиХ, Андрија Сваток, отворио је расправу 

о овој тачки дневног реда. С обзиром да није било заинтересованих за расправу, 

приступило се гласању те је Записник усвојен са 17 гласова „за“ и једним гласом 

„уздржан“. 

 

Ад. 2. Расправа о предмету Сејдић и Финци против БиХ – генеза случаја, проблеми 

и потенцијална рјешења 

На почетку разматрања ове тачке дневног реда, члановима Савјета обратили су се 

подносиоци тужбе против Босне и Херцеговине пред Европским судом за људска права, 

Дерво Сејдић и Јакоб Финци, подсјећајући на историјат и ток процеса. У расправи која 

је услиједила учествовали су: Јакоб Финци, Дерво Сејдић, Драган Марковић и Неџад 

Јусић. 

 

Након расправе чланови Савјета примили су к знању Информацију која им је 

презентована, те су са 17 гласова „за“ и једним гласом „уздржан“ усвојили закључке: 

- да се на сљедећој сједници још једном размотре досадашњи приједлози измјена и 

допуна Устава БиХ, предлагани од Савјета, с циљем доношења закључака и помоћи у 

ријешавању проблема извршавања пресуде;  

- упутити допис Канцеларији Савјета Европе у БиХ, Канцеларији високог 

представника, Канцеларији специјалног представника Европске уније за Босну и 

Херцеговину, Делегацији Европске уније у БиХ, свим клубовима политичких партија у 



Представничком дому и клубовима народа у Дому народа Парламентарне скупштине 

БиХ и Амбасади Сједињених Америчких Држава у БиХ с циљем исказивања 

забринутости због неизвршавања пресуде Европског суда за људска права у вези са 

предметом Сејдић и Финци против Босне и Херцеговине, са молбом да сви на које је 

допис упућен - у складу са својим могућностима и надлженостима - допринесу што 

скоријем и квалитетнијем извршавању пресуде.  

 

Ад. 3. Разматрање активности за покретање иницијатива за измјене и/или допуне 

Изборног закона Босне и Херцеговине - поглавље којим се регулише учешће 

националних мањина у општинским/градским вијећима 

Предлагач иницијативе, Неџад Јусић, на почетку расправе о овој тачки дневног реда 

образложио је разлоге подношења иницијативе, те навео потребу да Савјет својим 

приједлозима учествује у измјени Изборног закона, а посебно у дијелу који се односи на 

учешће националних мањина у општинским вијећима, на начин на који то сматра 

могућим. 

 

У расправи су учествовали: Неџад Јусић, Велибор Кувач, Драган Марковић, Јакоб 

Финци, Тодорка Јовановић, Тихомир Кнежићек и Желимир Лалић. 

 

Након расправе чланови Савјета су са 17 гласова „за“ и једним гласом „уздржан“ 

усвојили закључак да се након одржаног састанка са експертима које је ангажовала 

Канцеларија Савјета Европе у оквиру пројекта „Јачање заштите националних мањина у 

Босни и Херцеговни“, у склопу заједничког програма Европске уније и Савјета Европе 

„Horizontal Facility“, а којем ће присуствовати и представници Савјета, саслушају 

мишљења и приједлози експерата у вези са покретањем иницијативе за измјене и/или 

допуне Изборног закона Босне и Херцеговине, те да након тога Савјет одлучи о начину 

свог дјеловања у вези с овим питањем.  

 

Ад. 4. Разматрање активности за покретање иницијативе за измјену закона и 

других правних аката којим се регулише увоз робе из иностранства 

Предлагач иницијативе, Неџад Јусић, на почетку расправе о овој тачки дневног реда 

образложио је разлоге подношења иницијативе, те исказао став да би роба која се односи 

на очување и промоцију културног идентитета националних мањина морала бити 

ослобођена царинских дажбина приликом увоза.  

 



Предсједавајући Савјета националних мањина БиХ Андрија Сваток отворио је расправу 

у којој су учествовали: Неџад Јусић, Јакоб Финци, Младен Радмиловић, Јованка 

Манзаловић-Шалака, Драган Марковић, Марија Грбић и Желимир Лалић. 

   

Чланови Савјета једногласно су донијели одлуку да се упути допис Министарству 

спољне трговине и економских односа БиХ којим ће се тражити информација о томе да 

ли су тренутним законским прописима предвиђене мјере ослобађања од плаћања 

царинских дажбина приликом увоза робе из иностранства, а која се односи на очување и 

промоцију културног идентитета националних мањина, те уколико није, да ли се 

размишљало о увођењу такве мјере. 

 

Ад. 5. Иницијатива и приједлог за одржавање сједница Савјета у току радног 

времена Парламентарне скупштине БиХ 

Након што је подноситељка иницијативе Марија Грбић укратко презентовала разлоге за 

њено подношење, услиједила је расправа у којој су учествовали: Марија Грбић, Велибор 

Кувач, Дејан Пјотровски, Неџад Јусић, Тихомир Кнежичек, Тодорка Јовановић и Драган 

Марковић. 

 

Након расправе Марија Грбић је повукла своју иницијативу. 

 

Ад. 6. Текућа питања 

a) Информација о извјештајима о раду разматраним на 2. сједници Заједничке комисије 

за људска права Парламентарне скупштине БиХ; 

б)  План посјета Савјета у земљи за 2020. годину; 

ц)  Информација о могућој посјети Румунији; 

д)  Разно. 

 

a) Информација о извјештајима о раду разматраним на 2. сједници Заједничке 

комисије за људска права Парламентарне скупштине БиХ  

Информацију су презентовали Андрија Сваток и Неџад Јусић, чланови Савјета који су 

присуствовали сједници Заједничке комисије за људска права Парламентарне скупштине 

БиХ. Навели су основне закључке и ставове чланова Заједничке комисије, међу којима, 

како су рекли, посебно треба истаћи подршку за враћање износа грант средстава у буџету 

Министарства за љдуска права и избјеглице, односно донесени закључак да је неопходно 

створити адекватну логистичку подршку за рад у пуном капацитету и афирмацију права 

националних мањина у Босни и Хереговини, у складу са законским надлежностима, 



потребу да се - било на нивоу тијела у пуном саставу или само руководства - одржи 

састанак чланова Савјета и Заједничке комисије. У расправи су учествовали: Андрија 

Сваток, Неџад Јусић, Младен Радмиловић, Силвија Вујовић, Драган Марковић и 

Желимир Лалић. Информација је једногласно примљена к знању. 

 

б) План посјета Савјета у земљи за 2020. годину 

Предсједавајући је подсјетио да је Планом рада Савјета за 2020. годину предвиђено да 

Савјет једном у три мјесеца обави посјету граду/општини у БиХ и тамо одржи своју 

сједницу. Имајући у виду да се наредни састанак пројекта „Јачање заштите националних 

мањина у Босни и Херцеговни“, у оквиру заједничког програма Европске уније и Савјета 

Европе „Horizontal Facility“, одржава у Теслићу (23. и 24. 03.2020), те да ће ту – у складу 

са закључком донесеним приликом расправе о тачки 3. дневног реда присуствовати 

делегирани чланови Савјета и експерти за изборно законодавство, закључено је да прва 

наредна посјета буде оранизована у Теслићу.  

 

ц) Информација о могућој посјети Румунији 

Силвија Вујовић упознала је чланове са разговором који је обавила са амбасадорком 

Румуније у БиХ, те навела потребу упућивања дописа којим би се од амбасаде те земље 

тражила сугестија и помоћ у остваривању контакта са надлежним тијелима Парламента 

Румуније. По достављању података из Амбасаде, закључено је да Секретаријат преузме 

комуникацију с циљем реализације посјете. 

 

д) Разно 

С циљем добијања информације о разлозима нередовног праћења сједница Савјета 

националних мањина БиХ и упознавања руководства Парламентарне скупштине БиХ о 

о томе, чланови Савјета једногласно су донијели закључак да се Савјет обрати 

колегијумима оба дома Парламентарне скупштине БиХ и надлежним службама те 

институције.  

 

 

Сједница Савјета националних мањина БиХ завршена је у 19 часова. 

 

 

             Стручна савјетница                                                                   Предсједавајући 

                                                                                                      Савјета националних мањина БиХ 

            Бранислава Вигњевић                                          Андрија Сваток                                                                           


